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Svar på § 37-spørgsmål nr. 7-2020 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk, 1, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende hellefisk. Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos mit 
område. 

1. I svaret på §37 _003/2020, svarer Naalakkersuisut på spm 5, at "Naalakkersuisut 
har derudover ingen andre oplysninger med relevans for emnet på nuværende 
tidspunkt." - Jeg erfarer, at Naalakkersuisut på tidspunktet for besvarelse af 
§37 _003/2020 har modtaget anbefalinger for kvotefastsættelse for fiskeriet efter 
hellefisk i Nuuk området. 

- På hvilken baggrund har Naalakkersuisut valgt ikke at informere 
spørgsmålstilleren om at Naturinstituttet i december kom med en anbefaling 
om hvor meget der bør fiskes af hellefisk i Nuuk området? 

Svar ad 1) I svaret på §37 nr. 2020-003 gør Naalakkersuisut opmærksom på at 
fangsttallene er foreløbige tal. Den anbefalede T AC afhænger til dels af den årlige 
totalfangst som først kan opgøres ved udgangen af et kalenderår. Den rådgivning 
Naalakkersuisut modtog fra Grønlands Naturinstitut i december er en anbefaling der 
afhænger af fangsttallet for 2019 samt som mangler at blive valideret af NAFO's 
videnskabelige råd . Derfor blev det vurderet at disse oplysninger ikke havde relevans for 
emnet på daværende tidspunkt. 

2. Naalakkersuisut skriver i svaret på §37 _003/2020, spm. 3, at "der i 2019 er fanget 
6.956 tons hellefisk i områder, der ikke er reguleret via forvaltningsområder. 
Dette er inklusive fangster i det såkaldte kvotefrie områder." 

- Hvad er den biologiske anbefaling for fangst af hellefisk i Nuuk området, og 
som Naalakkersuisut modtog i december 2019? 

Svar ad 2) Naalakkersuisut skal først og fremmest gøre opmærksom på at det fangsttal 
som er opgjort i svaret på §37 2020_003 er for hele område 46 - Øvrige Grønland. Derved 
er der tale om et samlet fangsttal for Qaanaaq, østgrønland og Vestgrønland syd for 
Diskobugt (NAFO 1 B-F) samt for de kvotefrie områder, og altså ikke kun for Nuuk området 
1D. 

Naalakkersuisut modtog som nævnt i december 2019 en initial rådgivning for de kystnære 
bestande af hellefisk i NAFO-områderne 1 B-C, 1 D og 1 E-F fra Grønlands Naturinstitut, 
men der skal igen gøres opmærksom på at denne rådgivning endnu ikke er valideret af 
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NAFO's videnskabelige råd, som giver den officielle rådgivning på hellefisk 
Vestgrønland. 

Rådgivningen fra Naturinstituttet for fangst af hellefisk i Nuuk området (1 D) for 2020, 
estimeres til 667 tons, baseret på fangsterne i 2019. 

3. I §37 _17212019, spm. 2 og 3, der vedrører Nuuk området, svarer 
Naalakkersuisut, at "I forbindelse med MSC certificeringen af det udenskærs 
fiskeri efter hellefisk ved Davis Strædet samt Baffin Bugten, har det været et 
krav fra MSC at man i løbet af 2019- og inden MS C-re vision, som sandsynligvis 
bliver til august 2019 - skal have en forvaltning på plads, som sørger for, at 
TAC'en i 2020 ikke overstiger NAFO's samlede rådgivning for de to udenskærs 
områder samt indenskærs områderne 1B-1F (fra Aasiaat til Kap Farvel). Ellers 
risikerer man at miste MSC certificeringen, har fiskerierhvervet oplyst. 
Naalakkersuisut arbejder derfor for at der senest pr. 1. januar 2020 er oprettet 
forvaltningsområder samt kvoter i indenskærs områderne NAFO 1 B-1. " 

- Vil Naalakkersuisut bekræfte, at Naalakkersuisut sætter hele MSC
mærkningen for det udenskærs hellefiskefiskeriet i Vestgrønland i fare ved ikke 
at godkende udkast til ny bekendtgørelse om kystnært fiskeri efter hellefisk? 

Svar ad 3) Naalakkersuisut mener at det er meget vigtigt at man afventer 
Fiskerikommissionens betænkning, så man får en samlet og koordineret forvaltning af 
bestandene af hellefisk i vores hav. Yderligere er der et behov for at NAFO's 
videnskabelige råd validerer Naturinstituttets rådgivning, så forvaltningen af fiskeriet kan 
tilpasses rådgivningen. 

Der forefindes en risiko ift. MSC certificeringen, såfremt den gældende forvaltningsplan 
ikke tilpasses. Vi arbejder hen imod en opdateret udgave af forvaltningsplanen, der vil 
tage højde for NAFO's samlede rådgivning når den foreligger, og som skål bidrage til at 
sikre en langsigtet bæredygtig forvaltning af hellefiskeriet, jf. kravene fra MSC. MSC tager 
i deres vurdering højde for at man arbejder hen imod at opnå kravene i certificeringen. 

4. Er det korrekt, at konsekvensen af ikke at godkende udkast til ny 
bekendtgørelse om kystnært fiskeri efter hellefisk, og hermed oprette 
forvaltningsområder med selvstændige kvoter, er, at hvad der fiskes af 
hellefisk kystnært syd for Diskobugten, skal fratrækkes den udenskærs kvote 
for ikke at bringe MSC certificeringen i fare? 

Svar ad 4) MSC fremsætter ikke krav til hvordan man skal løse de udfordringer som de 
påpeger. Naalakkersuisut arbejder tæt sammen med Naturinstituttet og Sustainable 
Fisheries Greenland for at indfri de krav som MSC har fastsat under den sidste audit, 
heriblandt udfordringen med forvaltningen af det kystnære fiskeri efter hellefisk syd for 
Diskobugten. 
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